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Kommunfullmäktige 

Plats och tid: Andreasgården, 2022-12-19 kl. 18:30-23:35 

Beslutande: Lennart Sacrédeus (KD) 
Christina Bröms (C) 
Bigitta Sohlberg (S) 
Anna Bength (S) 
Lennart Sohlberg (S) 
Nice Mattsson (S) 
Martin Ehnrot (S) 
Anna-Carin Rydstedt (S) 
Gunnar Nilsson (S) 
Emma Pers (S) 
Gösta Frost (S) 
Karolina Treson (S), tjänstgörande ersättare 
Anna Hed (C) 
Nicklas Lind (C) 
Rose-Mari Bogg (C) 
Berit Olars (C) 
Lars Nises (C) 
Johan Hed (C) 
Peter Helander (C), tjänstgörande ersättare 
Mattias Lindgren (C), tjänstgörande ersättare 
Joakim Linder (MOP) 
Ingvar Niilimaa (MOP) 
Naima Trogen (MOP) 
Jöns Marie Lund (MOP) 
Anders Ossmyr (MOP) 
Tomas Norell (MOP) 
Hans Jansson (MOP), tjänstgörande ersättare 
Leif Halvarsson (MOP), tjänstgörande ersättare 
Pär Dalkvist (SD) 
Jack Gottling (SD) 
Ingemar Björn (SD) 
Krister Eriksson (SD) 
Therése Mörk (SD), tjänstgörande ersättare 
Malin Höglund (M) 
Per Ericson (M) 
Maja Ryss (M) 
Joakim Turesson (M), § 180-195 
Håkan Ryss (M), tjänstgörande ersättare 
Katarina Lavin Bogg (M), tjänstgörande ersättare, § 196-215 
Gunnar Israelsson (V) 
David Örnberg (V) 
Johan Lithén (KD) 
 

Övriga deltagare: Peter Karlsson, kommundirektör 
Katarina Edqvist, kommunsekreterare 
 

Utses att justera: Joakim Turesson (M) § 180-195, Per Ericson (M) § 196-215 
och Jack Gottling (SD) 

Justeringens 
plats och tid: 

Torsdag 22 december 2022 kl. 13:00 
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Underskrifter: 

______________________________________ 
Katarina Edqvist, sekreterare 

Paragraf § 180-215 

 

______________________________________ 
Lennart Sacrédeus, ordförande 

 

 

______________________________________ 
Joakim Turesson, justerare § 180-195 

 

 

______________________________________ 
Per Ericson, justerare § 196-215 

 

 

______________________________________ 
Jack Gottling, justerare 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

____________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Justering har tillkännagivits genom anslag 

Organ: Kommunfullmäktige Sammanträdesdatum: 2022-12-19 

Överklagningstid: 2022-12-22 - 2023-01-12 

Anslaget sätts upp: 2022-12-22 Anslaget tas ner: 2023-01-13 

Förvaringsplats för protokollet: Kanslienheten 

 

____________________________ 
Underskrift 

 

____________________________ 
Utdragsbestyrkande 
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§ 180  

 

Allmänhetens frågestund 

 
Inga frågor är inlämnade.  
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§ 181  

 

Mottagande 

1. Interpellation till teknik- och servicenämndens 

ordförande om snöröjning i tätorten 

MK KS 2022/00556-1 

 Kommunfullmäktige tar emot interpellationen. 

2. Interpellation till teknik- och servicenämndens 

ordförande om Moras Walk of Fame 

MK KS 2022/00590-1 

 Kommunfullmäktige tar emot interpellationen. 

3. Medborgarförslag om att öar och holmar i Saxviken ska 

bli skyddade som naturreservat alternativt nationalpark 

MK KS 2022/00586-1 

 Kommunfullmäktige tar emot medborgarförslaget och överlåter besvarandet till 
kommunstyrelsen. 

4. Motion om kommunal utvecklingsfond för samhälls-

viktig infrastruktur 

MK KS 2022/00585-1 

 Kommunfullmäktige tar emot motionen. 

5. Motion om utredning om att restaurera Lejonvillan för 

att bli industri- och kommunalhistoriska museum 

MK KS 2022/00589-1 

 Kommunfullmäktige tar emot motionen.  
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§ 182  

 

Revisorerna informerar 

 
Revisorerna har ingen information.  
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§ 183  

 

Kommunstyrelsens ordförande har ordet 

 

Kommunstyrelsens ordförande Anna Hed (C) informerar om: 

- Kommunens hållbarhetsarbete genom kommunens satsning på Hållbara idéer 

och fler kommunala e-tjänster.  

- Antalet med eftergymnasial utbildning ökar i åldern 20-64 år.  

- Genomsnittliga körsträckan är 708 mil per invånare och år, vilket är samma nivå 

som pandemiåret 2020.   

- 86 procent av barnen i Mora är inskrivna i förskolan. 

- I Mora tog män år 2021 ut 42 procent av den tillfälliga föräldrapenningen, vilket är 

en noterbar ökning jämfört med tidigare. 

- Andelen med bra eller mycket bra hälsotillstånd i Mora är 73 procent. 

- Fallskador bland äldre är en folkhälsoutmaning. Mora ligger högt i jämförelse med 

andra kommuner vilket kan bero på olika ålderssammansättningar i kommunerna.  

- Vår uppföljning visar att omställningen till en fossiloberoende fordonsflotta pågår 

och utvecklingen i Mora följer i stort sett Sveriges utveckling, dock på en lägre 

nivå.  

- EPC-projektet som startade 2011 har nu avslutats med goda resultat som 

exempelvis minskad energianvändning (24 procent) och minskade 

energikostnader. 

- Arbetet med att revidera Moras och hela länets avfallsplaner har startat och 

planerna beräknas att vara klara för antagande runt årsskiftet 2023/2024. 

- Antalet laddplatser ska öka i centrala Mora. 

- Industrinatten för alla elever i årskurs 9 genomfördes den 15 december.  

- En stor del av skog i närheten av Hindriksheden och Rödmyren har drabbats av 

granbarkborren. Kommunen kommer inom kort att fälla granar och samtidigt 

kommer gång- och cykelbanor samt stigar att röjas i området.  

- Kommunen tar fram ett nytt kulturmiljöunderlag för hur Moras unika 

kulturmiljöer bäst bevaras.  

Anna Hed avslutar med att önska alla en god jul och ett gott nytt år!  
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§ 184 MK KS 2022/00277-2 

 

Revidering av förbundsordning för Brandkåren Norra Dalarna 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner revidering av förbundsordning för Brandkåren 

Norra Dalarna, att gälla från och med 2023-01-01. 
2. Beslutet gäller under förutsättning att samtliga medlemskommuner fattar 

likalydande beslut. 
3. Föreslå direktionen för Brandkåren Norra Dalarna att fastställa förslaget till 

ändring i förbunds-ordningens § 7 till Ledamöterna och ersättarna ska väljas 
från medlemskommunernas kommunstyrelser. Ordinarie ledamot ska företräda 
majoriteten och ersättare ska företräda oppositionen. 

Sammanfattning av ärendet 
Ansvaret för sotning och brandskyddskontroll enligt lag (2003:778) om skydd mot 
olyckor (LSO) har upplevts otydligt mellan förbundet och medlemskommunerna. En 
utredning har därför genomförts i syfte att utreda förutsättningarna för förbundet att 
överta ansvaret för sotning och brandskyddskontroll från medlemskommunerna. 
 

Förbundets direktion föreslår att förbundet ska överta sotning och brandskydds-kontroll i 
medlemskommunerna med start 2023-01-01. För att flytta ansvaret för sotning och 
brandskyddskontroll till förbundet krävs en revidering av förbundsordningen.  
 

Revideringen består i att de två sista punkterna under Kommunalförbundet biträder 
kommunerna i följande verksamhetsområden på sidan 4 tas bort (markerad text):  

- Beslutar om ansökningar av egensotning. 
- Stödja vid tillsyn av sotningsverksamheten. 

Beslutsunderlag 
Förbundsdirektionens beslut 2022-05-19 
UDir 2020.1.4 
Förslag till ny förbundsordning för Brandkåren Norra Dalarna 
Gällande förbundsordning, 2018-11-01 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

1. Kommunfullmäktige godkänner revidering av förbundsordning för Brandkåren 
Norra Dalarna, att gälla från och med 2023-01-01. 

2. Beslutet gäller under förutsättning att samtliga medlemskommuner fattar 
likalydande beslut. 

3. Föreslå direktionen för Brandkåren Norra Dalarna att fastställa förslaget till 
ändring i förbunds-ordningens § 7 till Ledamöterna och ersättarna ska väljas 
från medlemskommunernas kommunstyrelser. Ordinarie ledamot ska företräda 
majoriteten och ersättare ska företräda oppositionen. 

Yrkande 
Gösta Frost (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Sändlista 
Brandkåren Norra Dalarna  

Samtliga medlemskommuner 
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§ 185 MK KS 2022/00500-5 

 

Föreskrifter och taxa, sotning och brandskyddskontroll 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreskrifter för rengöring (sotning) för Mora kommun. 
2. Antar föreskrifter om avgift (taxor) för sotning och brandskyddskontroll för Mora 

kommun.  
3. Fastställer taxa för sotning och brandskyddskontroll för Mora kommun. 
4. Beslutet träder i kraft när avtalen om sotnings- och brandskyddskontrollstjänster 

börjar gälla och under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar ett 
likalydande beslut.  

Sammanfattning av ärendet 
Mora, Leksand, Vansbro, Orsa och Älvdalens kommuner har sedan 2019-01-01 verkat i 
kommunalförbundet Brandkåren Norra Dalarna. Innan förbundet bildades tog varje 
medlemskommun fram sin egen taxa och föreskrifter för sotningsväsendet. Under 2020 
genomfördes en sotningsutredning i förbundets regi, som påvisade skillnader i 
medlemskommunernas taxa och föreskrifter för sotning och brandskyddskontroll.  
 
Brandkåren Norra Dalarnas direktion har mot bakgrund av dessa skillnader tagit fram ett 
förslag, som ska ge medlemskommunerna likartade föreskrifter och taxa samt att en 
anpassning görs efter den utveckling som skett inom området. 
 
Föreskriftsrätten om hur ofta sotning ska ske är enligt förordningen (2003:789) om skydd 
mot olyckor kommunernas ansvar att meddela, och kan inte delegeras till ett 
kommunalförbund. Det direktionen kan, enligt Lag (2003:778) om skydd mot olyckor är 
att föreslå medlemskommunerna att föreskriva om nya och uppdaterade frister, 
föreskrifter och taxor.  
 
Direktionen föreslår att respektive medlemskommuns kommunfullmäktige föreskriver om 
nya och uppdaterade frister, föreskrifter och taxa enligt förslaget. Föreskrifterna och taxa 
föreslås träda i kraft i samband med att de nya avtalen om upphandlade sotnings- och 
brandskyddskontrolltjänster träder i kraft.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag direktionen Brandkåren Norra Dalarna, 2022-09-22 § 21 
Föreskrifter om frister för rengöring (sotning) för Mora kommun 
Föreskrifter om avgift (taxor) för sotning och brandskyddskontroll för Mora kommun 
Taxa sotning och brandskyddskontroll för Mora kommun 
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Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

1. Kommunfullmäktige antar föreskrifter för rengöring (sotning) för Mora kommun. 
2. Antar föreskrifter om avgift (taxor) för sotning och brandskyddskontroll för Mora 

kommun.  
3. Fastställer taxa för sotning och brandskyddskontroll för Mora kommun. 
4. Beslutet träder i kraft när avtalen om sotnings- och brandskyddskontrollstjänster 

börjar gälla och under förutsättning att övriga medlemskommuner fattar ett 
likalydande beslut.  

Sändlista 
Brandkåren Norra Dalarna 
Medlemskommunerna 
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§ 186 MK KS 2022/00021-16 

 

Revidering av kommunplan 2023-2025 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer mål för år 2023 med utblick åren 2024-2025.  
2. Kommunfullmäktige fastställer resultatbudget till 6,2 miljoner kronor för år 2023, 

19,5 miljoner kronor för år 2024 och 44,2 miljoner kronor för år 2025.  
3. Kommunfullmäktige fastställer styrelsens och nämndernas nettokostnadsramar år 

2023 med utblick 2024-2025.  
4. Kommunfullmäktige fastställer investeringsram motsvarande 254,5 miljoner 

kronor för år 2023.  
5. Kommunfullmäktige fastställer ram för nyupptagna lån om 120 miljoner kronor 

för år 2023. 
6. Kommunfullmäktige delegerar till Kommunstyrelsen att föra om ram ur medel för 

extraordinära kostnader, medel för kapitalkostnader, centralt löneutrymme, medel 
för kompensation personalomkostnadspålägg, utökade arvoden samt 
omställningsmedel. 

7. Kommunfullmäktige noterar redaktionell ändring på sidan 27, planförutsättning, 
trafikplikt där det ska stå dräneringsarbete istället för saneringsarbete.  

Sammanfattning av ärendet 
Den strategiska planen för mandatperioden styr verksamheternas inriktning tillsammans 
med övriga styrdokument i kommunen och utgör grunden för den årliga kommunplanen. 
Kommunplan 2023 med utblick 2024-2025 har utarbetats utifrån fastställda 
planeringsanvisningar. 
 
Kommunfullmäktige fattade beslut om kommunplan 2023 vid sammanträde 20 juni 
2022. 
 
Den reviderade kommunplanens driftbudget och därmed kommunens budgeterade 
resultat bygger på en ny skatteprognos 2022-10-20 samt en ny pensionsberäkning per 
2022-08-31. 
 
Den reviderade kommunplanen för år 2022 innehåller följande förändringar av de 
ekonomiska ramarna: 

- Kommunstyrelsen tillförs 350 000 kronor i ramökning för hyra social mötesplats, 
700 000 kronor i ramökning för ökade pensionskostnader brandförbundet. 
Ramöverföring för centralisering av ekonomer 3 120 000 kronor. Från beslutet i 
juni tas 3 500 000 kronor för hållbara chefer bort.  

- Kultur- och fritidsnämnden tillförs 500 000 kronor i ramökning år 2023 för 
översyn av anläggningsstöd och ytterligare 1 000 000 kronor i ramökning år 2024. 

- Teknik- och servicenämnden tillförs 500 000 kronor i ramförstärkning för 
vaktmästeritjänster på ungdomshallen och ytterligare 600 000 kronor år 2024, 
250 000 kronor i ramförstärkning år 2023 för återställning av fasad på 
stadsbyggnadskontoret, 200 000 kronor i ramförstärkning för åtgärder på 
cirkulationsplatserna, 2 500 000 kronor i tillfällig ramförstärkning 2023 för 
reparation Siljansfors damm och 960 000 kronor i tillfällig ramförstärkning 2023 
för reparation av damm Hemulån. Ramöverföring till kommunstyrelsen för 
centralisering av ekonomer 760 000 kronor. 
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- Miljö- och byggnämnden tillförs 270 000 kronor i ramförstärkning under åren 
2023-2025 för ökade lokalkostnader. 

- För- och grundskolenämnden ramöverföring till kommunstyrelsen för 
centralisering av ekonomer 790 000 kronor. 

- Socialnämnden ramöverföring till kommunstyrelsen för centralisering av 
ekonomer 1 570 000 kronor. 

 
Det planerade resultatet för 2023 uppgår till 6,2 miljoner kronor vilket motsvarar 0,4 % av 
budgeterade skattemedel och generella statsbidrag. För planeringsåren 2024 och 2025 
budgeteras ett resultat om 19,5 miljoner kronor för år 2024 och 44,2 miljoner kronor för 
år 2025 vilket motsvarar 1,3 % år 2024 och 2,8 % år 2025. 
 
Den planerade investeringsbudgeten i reviderad kommunplan uppgår till 254,5 miljoner 
kronor för år 2023, 121,5 miljoner kronor för år 2024 och 128,7 miljoner kronor för år 
2024. 

Beslutsunderlag 
Reviderad kommunplan 2023-2025 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

1. Kommunfullmäktige fastställer mål för år 2023 med utblick åren 2024-2025.  
2. Kommunfullmäktige fastställer resultatbudget till 6,2 miljoner kronor för år 2023, 

19,5 miljoner kronor för år 2024 och 44,2 miljoner kronor för år 2025.  
3. Kommunfullmäktige fastställer styrelsens och nämndernas nettokostnadsramar år 

2023 med utblick 2024-2025.  
4. Kommunfullmäktige fastställer investeringsram motsvarande 254,5 miljoner 

kronor för år 2023.  
5. Kommunfullmäktige fastställer ram för nyupptagna lån om 120 miljoner kronor 

för år 2023. 
6. Kommunfullmäktige delegerar till Kommunstyrelsen att föra om ram ur medel för 

extraordinära kostnader, medel för kapitalkostnader, centralt löneutrymme, medel 
för kompensation personalomkostnadspålägg, utökade arvoden samt 
omställningsmedel. 

Yrkande 
Anna Hed (C), Malin Höglund (M), Rose-Mari Bogg (C), Johan Hed (C), Joakim Linder 
(MOP) och Johan Lithén (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Lennart Sohlberg (S) yrkar i enlighet med eget förslag till reviderad kommunplan enligt 
följande: 

1. Kommunfullmäktige avvaktar med att fastställa mål för år 2023 med utblick åren 
2024-2025, till dess den strategiska planen för mandatperioden 2023-2026 
fastställts. 

2. Kommunfullmäktige fastställer resultatbudget till 0,7 miljoner kronor för år 2023, 
12,9 miljoner kronor för år 2024 och 37,7 miljoner kronor för år 2025. 

3. Kommunfullmäktige fastställer styrelsens och nämndernas nettokostnadsramar 
för 2023 med utblick 2024-2025 i enlighet med Socialdemokraternas förslag till 
ekonomiska ramar där socialnämnden tillförs 17 miljoner i ram, för- och 
grundskolenämnden 1 miljon och teknik- och servicenämnden 2,5 miljoner. 

4. Kommunfullmäktige fastställer en investeringsram motsvarande 256,9 miljoner 
kronor för år 2023 för de av Socialdemokraterna förslagna investeringarna. 

5. Kommunfullmäktige fastställer en ram för nyupptagna lån om 120 miljoner 
kronor för år 2023. 
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6. Kommunfullmäktige delegerar till kommunstyrelsen att föra om ram ur medel för 
kapitalkostnader, centralt löneutrymme, internhyra, tjänstekatalog, medel för 
kompensation personalomkostnadspålägg, utökade arvoden samt centrala 
utvecklingsmedel. 

 
Pär Dalkvist (SD) yrkar bifall till eget förslag till reviderad kommunplan 2023. 
  
David Örnberg (V) yrkar i enlighet med eget förslag till reviderad kommunplan enligt 
följande:  

1. Deltar inte i beslutet för punkt 1. 
2. Kommunfullmäktige fastställer att medel tas från RUR för 2023: -37 804 000 

kronor/resultat: -0,0%, för tas medel från RUR för 2024: -26 860 000 
kronor/resultat: 0,0%, för tas medel från RUR för 2025: -32 000 kronor/resultat: 
0,0%.  

3. Kommunfullmäktige fastställer nämndernas driftbudget enligt Vänsterpartiets 
förslag, socialnämndens budget tillförs 39 miljoner kronor per år, för- och 
grundskolan tillförs 1 miljon kronor per år, valnämnden tillförs 150 000 kronor 
2024 och teknik- och servicenämndens ram minskar med 11 miljoner kronor. 
Kostnader för placeringar för för- och grundskolenämnden och socialnämndens 
läggs i egen budgetrad. 

4. Kommunfullmäktige fastställer investeringsbudgeten för 2023 till 260,5 miljoner 
kronor.  

5. Inget att tillägga eller förändra. 
6. Inget att tillägga eller förändra. 

Propositionsordning 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på 

kommunstyrelsens förslag till beslut, på Socialdemokraternas yrkande, på 

Sverigedemokraternas yrkande och på Vänsterpartiets yrkande, varvid det först nämnda 

förklaras bifallet. Votering begärs.  

Ordförande föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut ska vara huvudförslag, vilket 

bifalls.  

Ordförande ställer proposition på om Socialdemokraternas yrkande, 

Sverigedemokraternas yrkande eller Vänsterpartiets yrkande ska vara huvudförslagets 

motförslag, varvid Socialdemokraternas yrkande förklaras som motförslag.  

Votering 
Votering är begärd och följande voteringsordning föreslås och godkänn: 

- den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut röstar JA och 

- den som vill bifalla Socialdemokraternas förslag till reviderad kommunplan röstar 

NEJ.  

Vid verkställd öppen omröstning avges 24 JA-röster, 11 NEJ-röster och 6 avstår att rösta, 

enligt omröstningsprotokoll.  

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Reservation 
Lennart Sohlberg (S), Anna Bength (S), Nice Mattsson (S), Martin Ehnrot (S), Anna-Carin 
Rydstedt (S), Gunnar Nilsson (S), Bigitta Sohlberg (S), Emma Pers (S), Gösta Frost (S), 
Karolina Treson (S), Pär Dalkvist (SD), Jack Gottling (SD), Ingemar Björn (SD), Krister 
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Eriksson (SD), Therése Mörk (SD), Gunnar Israelsson (V) och David Örnberg (V) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna partiets yrkande.  

Sändlista 
Samtliga nämnder och bolag. 
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Omröstningsprotokoll 

Revidering av kommunplan 2023 

 Ordinarie ledamot Ersättare vid ledamots frånvaro JA NEJ Avstår 

1.  Anna Bength (S)   X  

2.  Lennart Sohlberg (S)   X  

3.  Nice Mattsson (S)   X  

4.  Per Göransson (S) Karolina Treson (S)  X  

5.  Martin Ehnrot (S)   X  

6.  Anna-Carin Rydstedt (S)   X  

7.  Gunnar Nilsson (S)   X  

8.  Bigitta Sohlberg (S)   X  

9.  Emma Pers (S)   X  

10.  Gösta Frost (S)   X  

11.  Anna Hed (C)  X   

12.  Nicklas Lind (C)  X   

13.  Johanna Paarup-Jönsson (C) Peter Helander (C) X   

14.  Joakim Holback (C) Mattias Lindgren (C) X   

15.  Rose-Mari Bogg (C)  X   

16.  Christina Bröms (C)  X   

17.  Berit Olars (C)  X   

18.  Lars Nises (C)  X   

19.  Johan Hed (C)  X   

20.  Joakim Linder (MOP)  X   

21.  Ingvar Niilimaa (MOP)  X   

22.  Kjell Lindkvist (MOP) Hans Jansson (MOP) X   

23.  Naima Trogen (MOP)  X   

24.  Jöns Marie Lund (MOP)  X   

25.  Anders Ossmyr (MOP)  X   

26.  Hans-Åke Guth (MOP) Leif Halvarsson (MOP) X   

27.  Tomas Norell (MOP)  X   

28.  Pär Dalkvist (SD)    X 

29.  Bror Markus (SD) Therése Mörk (SD)   X 

30.  Jack Gottling (SD)    X 

31.  Ingemar Björn (SD)    X 

32.  Krister Eriksson (SD)    X 

33.  Malin Höglund (M)  X   

34.  Per Ericson (M)  X   

35.  Carina Jannesson Sjöberg (M) Håkan Ryss (M) X   

36.  Maja Ryss (M)  X   

37.  Joakim Turesson (M)  X   

38.  Gunnar Israelsson (V)   X  

39.  David Örnberg (V)    X 

40.  Johan Lithén (KD)  X   

41.  Lennart Sacrédeus (KD)  X   

   24 11 6 
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§ 187  

 

Ajournering 

Beslut 
Sammanträdet ajourneras kl. 20:30-20:45. 
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§ 188 MK KS 2022/00451-2 

 

Bolagsordning för Mora kommunfastigheter AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner bolagsordningen för Mora kommunfastigheter AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Morastrand AB har i samband med fullmäktiges beslut om att anta uppdragsavtalet för en 
utveckling av Strandenområdet bildat ett dotterbolag. Bolaget har fått namnet Mora 
kommunfastigheter AB och har till syfte att på uppdrag av fullmäktige genomföra 
projektet med att bygga och förvalta byggnaderna som ska byggas på Strandenområdet.  
 
Förslaget till bolagsordning har sin grund i SKR:s normalbolagsordning där bolagets syfte 
och verksamhetsföremål framgår, samt hur Mora kommun genom fullmäktige och 
kommunstyrelsen har insyn i bolaget.  
 
Av förslaget till bolagsordning framgår bland annat att: 

- Bolaget arbetar på uppdrag av kommunfullmäktige i Mora kommun.  
- Bolagets syfte och verksamhetsändamål. 
- Aktiekapital och antal aktier i bolaget.  
- Styrelsen och lekmannarevisionen för Mora kommunfastigheter utgörs av de 

förtroendevalda som väljs för Morastrand AB.  
- Kommundirektör, ekonomichef, förvaltningschef och fastighetschef på teknik- och 

serviceförvaltningen, tillsammans med kommunstyrelsens ordförande har 
närvaro- och yttranderätt på bolagets styrelsemöten.  

- Vilka frågor och ärenden som fattas av bolagstämman samt när fullmäktiges 
ställningstagande ska inhämtas innan beslut.  

 
Bolagsordningen görs gällande först efter att bolagstämman fastställt den bolagsordning 
som fullmäktige godkänt ska gälla för Mora kommunfastigheter AB.  
 
Fullmäktige föreslås godkänna förslaget till bolagsordning för Mora kommunfastigheter 
AB.  

Beslutsunderlag 
Bolagsordning för Mora kommunfastigheter AB, daterad 2022-10-27 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige godkänner bolagsordningen för Mora kommunfastigheter AB. 

Yrkande 
Nicklas Lind (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sändlista 
Morastrand AB 
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§ 189 MK KS 2022/00450-2 

 

Särskilt ägardirektiv för Mora kommunfastigheter AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner ägardirektivet för Mora kommunfastigheter AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Morastrand AB har i samband med fullmäktiges beslut om att anta uppdragsavtalet för en 
utveckling av Strandenområdet bildat ett dotterbolag. Bolaget har fått namnet Mora 
kommunfastigheter AB och har till syfte att på uppdrag av fullmäktige genomföra 
projektet med att bygga och förvalta byggnaderna som ska byggas på Strandenområdet.  
 
Ett ägardirektiv skiljer sig från en bolagsordning genom att vara ett frivilligt formellt 
styrinstrument. Bolaget behöver inte ha ägardirektiv, men om det finns ägardirektiv, är de 
juridiskt bindande för styrelse och vd.  
 
Mora kommunfastigheter AB kommer lyda under Morastrands ägardirektiv i de frågor 
som inte skiljer bolagen emellan. De uppgifter som särskilt åligger bolaget föreslås 
regleras i ett särskilt ägardirektiv där bland annat bolagets syfte och verksamhetens 
föremål regleras. Fördelen med denna lösning är att de eventuella ändringar som sker i 
Morastrand AB:s ägardirektiv även gäller för Mora kommunfastigheter AB. 
 
I det särskilda ägardirektivet anges:  

- Förhållandet mellan Mora kommun, genom fullmäktige och Mora 
kommunfastigheter AB. 

- Bolagets syfte och verksamhetens inriktning 
- Ekonomiska direktiv 
- Fullmäktiges ställningstagande i frågor av särskild vikt eller av principiell 

betydelse.  
- Avkastning och aktieutdelning. 

 
Det särskilda ägardirektivet görs gällande först efter att bolagstämman fastställt det 
ägardirektiv som fullmäktige godkänt ska gälla för Mora kommunfastigheter AB.  
 
Fullmäktige föreslås godkänna förslaget till ägardirektiv för Mora kommunfastigheter AB.  

Beslutsunderlag 
Särskilt ägardirektiv Mora kommunfastigheter AB, daterad 2022-10-27 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige godkänner ägardirektivet för Mora kommunfastigheter AB. 

Yrkande 
Nicklas Lind (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sändlista 
Morastrand AB 
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§ 190 MK KS 2022/00543-1 

 

Tillägg till ägardirektiv för Morastrand AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner tillägget i Morastrand AB:s ägardirektiv till att även gälla 
för Mora kommunfastigheter AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Fullmäktige har att besluta om ägardirektiv och bolagsordning för Morastrand AB:s 
dotterbolag, Mora kommunfastigheter AB. I det ägardirektiv som föreslagits för Mora 
kommunfastigheter AB utgör Morastrand AB:s ägardirektiv grunden för dotterbolaget. 
Syftet och inriktningen på verksamheten som särskilt åvilar dotterbolaget regleras i ett 
särskilt ägardirektiv för Mora kommunfastigheter AB.  
 
Med anledning av att ägardirektivet för Morastrand AB även ska utgöra grunden för Mora 
kommunfastigheter AB, behöver detta anges i ägardirektivet för Morastrand AB. 
Fullmäktige föreslås att i ägardirektivet för Morastrand AB:s första paragraf godkänna den 
lydelse som är kursiverad nedan.  
 
Bolaget ägs av Mora kommun. Bolaget är en del av kommunens verksamhet och ska i sin 
verksamhet beakta detta. Bolagets verksamhet regleras, utöver lag och bolagsordning, av 
direktiv utfärdade av kommunfullmäktige i Mora kommun, fastställda av bolagsstämman. 
Förutom lag och författning, bolagsordning och ägardirektiv regleras bolagets verksamhet 
och förhållande till kommunen genom:  

- Företagspolicy Mora kommun – kommunens företag  
- Kommunstyrelsens reglemente  
- Styr- och policydokument antagna av Mora kommunfullmäktige  
- Mål och riktlinjer som fastställts av Mora kommunfullmäktige 

 
Detta ägardirektiv utgör tillsammans med det särskilda ägardirektiv som antagits av 
kommunfullmäktige 2022-12-19 och fastställts av bolagstämman 2023, ägardirektiv för 
Mora kommunfastigheter AB (559345-8473). 
 
Tillägget görs gällande först efter att bolagstämman fastställt ändringen. 

Beslutsunderlag 
- 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige godkänner tillägget i Morastrand AB:s ägardirektiv till att även gälla 
för Mora kommunfastigheter AB. 

Yrkande 
Nicklas Lind (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sändlista 
Morastrand AB 
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§ 191 MK KS 2022/00194-2 

 

Revidering av ägardirektiv för Moravatten AB 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer förslaget till ägardirektiv för Moravatten AB. 
2. Beslutet gäller under förutsättning att motsvarande beslut fattas av Orsa och 

Älvdalens kommuner avseende förslaget till ägardirektiv för Nodava AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Mora, Orsa, och Älvdalens kommuner bildade år 2010 det gemensamma VA-bolaget 
Nodava AB med Orsa kommun som värdkommun. Nodava AB ägs med en tredjedel var 
av kommunerna genom de kommunala ägarbolagen Moravatten AB, Orsa Vatten och 
Avfall AB och Älvdalen Vatten och Avfall AB.  
 
Anläggningarna ägs av respektive ägarbolag och personalen är organiserade inom Nodava 
AB, som har rollen som utförarbolag. Kommunerna styr sina respektive ägarbolag utifrån 
bolagsordningar och ägardirektiv. Det gemensamägda Nodava AB styrs av en gemensam 
bolagsordning och gemensamt ägardirektiv. 
 
År 2020 genomförde konsultfirman Qualitarium AB en utredning om Nodava AB på 
uppdrag av kommunerna. Utredningen gav rekommendationer om att förtydliga och 
förbättra styrningen av ägarbolagen och Nodava AB 
 
Service och utveckling inom Orsa kommun har därefter fått i uppdrag att inom ramen för 
befintlig bolagsstruktur ge konkreta förslag rörande styrningen, att ge förslag på 
revidering av bolagens ägardirektiv och att se över hur kommunerna tillsätter ledamöter 
för bolagen. I styrgruppen för uppdraget har kommuncheferna samt verkställande 
direktören för bolagen ingått.  
 
Följande viktigare revideringsförslag gäller för alla tre ägarbolagen och för Nodava AB:  

- Tillägg om att protokoll från styrelsesammanträden och aktuell förteckning 
över styrelseledamöter ska publiceras på webbplats. 

- Förtydliganden i styckena som beskriver verksamhetsinnehåll. 
- Ändring till formuleringen ”eftersträva” nollresultat i stället för ”uppvisa” 

nollresultat i styckena 10 om ekonomiska mål. 
- Tillägg om närvarorätt för kommundirektör/kommunchef och ekonomichef vid 

styrelsemöten. 

För ägarbolagen föreslås även ett förtydligande om att ägarbolagen minst två gånger per 
år kallar till ägarråd, varvid bolaget i samråd med ägaren ansvarar för agendan. 
 
Styrelserna för VA-bolagen föreslås att i samråd med ägaren revidera styrelsens 
arbetsordning gällande agendorna för ägarråden och vilka frågor som ska tas upp. 

Med de ändringar som beskrivs ovan, kommer ägardirektiven för ägarbolagen att bli i 
princip likalydande i innehåll och formuleringar.  

För att stärka kommunstyrelsernas uppsiktsplikt över ägarbolagen och för att öka 
informationsutbytet föreslås att minst en av styrelseledamöterna för respektive ägarbolag 
samtidigt har uppdraget som ordinarie ledamot i kommunstyrelsen.  
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Kommunerna bör uppmärksamma möjligheten att med stöd utifrån § 9 i bolagsordningen 
för Nodava AB utse ett lika stort antal ledamöter från varje kommun, maximalt tre 
ledamöter från varje kommun. 
 
Kommunfullmäktiges valberedning i respektive kommun (Orsa, Mora och Älvdalen) 
får delgivning om dessa förslag rörande tillsättande av ledamöter. 

Kommunstyrelserna kan genom internkontrollplanerna utöva uppsikt över att bolagen 
följer beslutade ägardirektiv. 
 
Det som lagts till i förslaget är kursiverat och det som föreslås tas bort har strukits över. 

Beslutsunderlag 
Förslag till ägardirektiv för Moravatten AB, version Mora 221118 
Förslag ägardirektiv för Moravatten med markeringar och kommentarer 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

1. Kommunfullmäktige fastställer förslaget till ägardirektiv för Moravatten AB. 
2. Beslutet gäller under förutsättning att motsvarande beslut fattas av Orsa och 

Älvdalens kommuner avseende förslaget till ägardirektiv för Nodava AB. 

Yrkande 
Anna Hed (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sändlista 
Orsa och Älvdalens kommuner 
Moravatten AB 
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§ 191 MK KS 2022/00195-2 

 

Revidering av ägardirektiv för Nodava AB 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer förslaget till ägardirektiv för Nodava AB. 
2. Beslutet gäller under förutsättning att motsvarande beslut fattas i Orsa och 

Älvdalens kommuner.  

Sammanfattning av ärendet 
Mora, Orsa, och Älvdalens kommuner bildade år 2010 det gemensamma VA-bolaget 
Nodava AB med Orsa kommun som värdkommun. Nodava AB ägs med en tredjedel var 
av kommunerna genom de kommunala ägarbolagen Moravatten AB, Orsa Vatten och 
Avfall AB och Älvdalen Vatten och Avfall AB. Anläggningarna ägs av respektive 
ägarbolag och personalen är organiserade inom Nodava AB, som har rollen som 
utförarbolag. Kommunerna styr sina respektive ägarbolag utifrån bolagsordningar och 
ägardirektiv. Det gemensamägda Nodava AB styrs av en gemensam bolagsordning och 
gemensamt ägardirektiv.  
 
År 2020 genomförde konsultfirman Qualitarium AB en utredning om Nodava AB på 
uppdrag av kommunerna. Utredningen gav rekommendationer om att förtydliga och 
förbättra styrningen av ägarbolagen och Nodava AB. Service och utveckling inom Orsa 
kommun har därefter fått i uppdrag att inom ramen för befintlig bolagsstruktur ge 
konkreta förslag rörande styrningen, att ge förslag på revidering av bolagens ägardirektiv 
och att se över hur kommunerna tillsätter ledamöter för bolagen. I styrgruppen för 
uppdraget har kommuncheferna samt verkställande direktören för bolagen ingått.  
 
Följande viktigare revideringsförslag gäller för alla tre ägarbolagen och för Nodava AB:  

- Tillägg om att protokoll från styrelsesammanträden och aktuell förteckning 
över styrelseledamöter ska publiceras på webbplats. 

- Förtydliganden i styckena som beskriver verksamhetsinnehåll. 
- Ändring till formuleringen ”eftersträva” nollresultat i stället för ”uppvisa” 

nollresultat i styckena 10 om ekonomiska mål. 
- Tillägg om närvarorätt för kommundirektör/kommunchef och ekonomichef vid 

styrelsemöten. 

För ägarbolagen föreslås även ett förtydligande om att ägarbolagen minst två gånger per 
år kallar till ägarråd, varvid bolaget i samråd med ägaren ansvarar för agendan.  
Styrelserna för VA-bolagen föreslås att i samråd med ägaren revidera styrelsens 
arbetsordning gällande agendorna för ägarråden och vilka frågor som ska tas upp. 
 
Med de ändringar som beskrivs ovan, kommer ägardirektiven för ägarbolagen att bli i 
princip likalydande i innehåll och formuleringar.  
 
För Nodava AB föreslås specifikt: 

- Förtydligande i stycke 3 om att Orsa kommun är värdkommun för bolaget och 
utövar kommunens ledningsfunktion över bolaget. 

- Revidering av stycke 5 om Nodava AB:s verksamhet, så att det bättre följer 
samarbetsavtalet och aktuell verksamhet. 
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- Förtydliganden gällande bolagets ändamål i stycke 6 om att säkerställa tillgång på 
kompetens, åstadkomma effektivitetsvinster och att säkerställa en kundorienterad 
verksamhet. 

- Förtydligande i stycke 11 om att Nodava AB:s verksamhet finansieras via intäkter 
från försäljning av tjänster till ägarbolagen och till ägarkommunerna.  

- Alla ägardirektiv har reviderats gällande benämningar/språk, formuleringar och 
uppdaterade hänvisningar till lagar. 

 
För att stärka kommunstyrelsernas uppsiktsplikt över ägarbolagen och för att öka 
informationsutbytet föreslås att minst en av styrelseledamöterna för respektive ägarbolag 
samtidigt har uppdraget som ordinarie ledamot i kommunstyrelsen.  
 
Kommunerna bör uppmärksamma möjligheten att med stöd utifrån § 9 i bolagsordningen 
för Nodava AB utse ett lika stort antal ledamöter från varje kommun, maximalt tre 
ledamöter från varje kommun. 
 
Kommunfullmäktiges valberedning i respektive kommun (Orsa, Mora och Älvdalen) 
får delgivning om dessa förslag rörande tillsättande av ledamöter. 
 
Kommunstyrelserna kan genom internkontrollplanerna utöva uppsikt över att bolagen 
följer beslutade ägardirektiv. 
 
Det som lagts till i förslaget är kursiverat och det som föreslås tas bort har strukits över. 

Beslutsunderlag 
Förslag ägardirektiv för Nodava AB, version Mora 2022-11-18 
Förslag ägardirektiv för Nodava AB med markeringar och kommentarer Konsultrapport 
från Qualitarium AB 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

1. Kommunfullmäktige fastställer förslaget till ägardirektiv för Nodava AB. 
2. Beslutet gäller under förutsättning att motsvarande beslut fattas i Orsa och 

Älvdalens kommuner.  

Yrkande 
Lennart Sohlberg (S) yrkar, med bifall från David Örnberg (V), att ägardirektivets punkt 3, 

andra stycket, ändras till; Bolaget ska inom sin administration och löpande förvaltning 

följa av Orsa kommun fastställda riktlinjer och rutiner såvitt inte annat beslutats eller 

följer av särskild lag.  

Anna Hed (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Gösta Frost (S) yrkar att ärendet ska återremitteras för förnyad beredning och avstämning 

mot övriga styrdokument rörande Nodava AB. Jag anser inte att ärendet är berett i laga 

ordning. Dokumentet strider mot andra viktiga styrdokument för bolaget. Det 

aktieägaravtal som är ett av de grundläggande dokumenten har det inte tagits någon 

hänsyn till. Den utredning som gjordes 2020 om Nodava AB föreslår att ägarna förtydligar 

de olika dokument som berör bolaget. Det nu liggande förslaget är otydligt och strider mot 

aktieägaravtalet vilket blir förvirrande i framtiden. Det har aldrig varit något syfte vid 

bildandet av Nodava AB att en enskild kommun ska ha mera inflytande än någon av de 

övriga delägarna i styrningen och ledning av Nodava AB. 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Propositionsordning 1 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på om ärendet ska 

beslutas på sammanträdet eller återremitteras, varvid det först nämnda förklaras bifallet. 

Votering begärs.  

Votering 1 
Votering är begärd och följande voteringsordning föreslås och godkänns: 

- den som vill att ärendet ska beslutas under sammanträdet röstar JA och  

- den som vill att ärendet ska återremitteras röstar NEJ.  

Vid verkställd öppen omröstning avges 29 JA-röster och 12 NEJ-röster. 

Kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska beslutas under sammanträdet.  

Propositionsordning 2 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag till beslut och yrkande om 

ändring, varvid det först nämnda förklaras bifallet. Votering begärs.  

Votering 2 
Votering är begärd och följande voteringsordning föreslås och godkänns: 

- den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut röstar JA och  

- den som vill bifalla förslag till ändring röstar NEJ.  

Vid verkställd öppen omröstning avges 29 JA-röster och 12 NEJ-röster.  

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Reservation 
Lennart Sohlberg (S), Anna Bength (S), Nice Mattsson (S), Martin Ehnrot (S), Anna-Carin 

Rydstedt (S), Gunnar Nilsson (S), Bigitta Sohlberg (S), Emma Pers (S), Gösta Frost (S), 

Karolina Treson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna partiets båda 

yrkanden.  

Sändlista 
Orsa och Älvdalens kommuner 
Nodava AB 
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Omröstningsprotokoll 

Revidering av ägardirektiv för Nodava AB, votering 1 

 Ordinarie ledamot Ersättare vid ledamots frånvaro JA NEJ Avstår 

1.  Anna Bength (S)   X  

2.  Lennart Sohlberg (S)   X  

3.  Nice Mattsson (S)   X  

4.  Per Göransson (S) Karolina Treson (S)  X  

5.  Martin Ehnrot (S)   X  

6.  Anna-Carin Rydstedt (S)   X  

7.  Gunnar Nilsson (S)   X  

8.  Bigitta Sohlberg (S)   X  

9.  Emma Pers (S)   X  

10.  Gösta Frost (S)   X  

11.  Anna Hed (C)  X   

12.  Nicklas Lind (C)  X   

13.  Johanna Paarup-Jönsson (C) Peter Helander (C) X   

14.  Joakim Holback (C) Mattias Lindgren (C) X   

15.  Rose-Mari Bogg (C)  X   

16.  Christina Bröms (C)  X   

17.  Berit Olars (C)  X   

18.  Lars Nises (C)  X   

19.  Johan Hed (C)  X   

20.  Joakim Linder (MOP)  X   

21.  Ingvar Niilimaa (MOP)  X   

22.  Kjell Lindkvist (MOP) Hans Jansson (MOP) X   

23.  Naima Trogen (MOP)  X   

24.  Jöns Marie Lund (MOP)  X   

25.  Anders Ossmyr (MOP)  X   

26.  Hans-Åke Guth (MOP) Leif Halvarsson (MOP) X   

27.  Tomas Norell (MOP)  X   

28.  Pär Dalkvist (SD)  X   

29.  Bror Markus (SD) Therése Mörk (SD) X   

30.  Jack Gottling (SD)  X   

31.  Ingemar Björn (SD)  X   

32.  Krister Eriksson (SD)  X   

33.  Malin Höglund (M)  X   

34.  Per Ericson (M)  X   

35.  Carina Jannesson Sjöberg (M) Håkan Ryss (M) X   

36.  Maja Ryss (M)  X   

37.  Joakim Turesson (M)  X   

38.  Gunnar Israelsson (V)   X  

39.  David Örnberg (V)   X  

40.  Johan Lithén (KD)  X   

41.  Lennart Sacrédeus (KD)  X   

   29 12 0 
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Omröstningsprotokoll 

Revidering av ägardirektiv för Nodava AB, votering 2 

 Ordinarie ledamot Ersättare vid ledamots frånvaro JA NEJ Avstår 

1.  Anna Bength (S)   X  

2.  Lennart Sohlberg (S)   X  

3.  Nice Mattsson (S)   X  

4.  Per Göransson (S) Karolina Treson (S)  X  

5.  Martin Ehnrot (S)   X  

6.  Anna-Carin Rydstedt (S)   X  

7.  Gunnar Nilsson (S)   X  

8.  Bigitta Sohlberg (S)   X  

9.  Emma Pers (S)   X  

10.  Gösta Frost (S)   X  

11.  Anna Hed (C)  X   

12.  Nicklas Lind (C)  X   

13.  Johanna Paarup-Jönsson (C) Peter Helander (C) X   

14.  Joakim Holback (C) Mattias Lindgren (C) X   

15.  Rose-Mari Bogg (C)  X   

16.  Christina Bröms (C)  X   

17.  Berit Olars (C)  X   

18.  Lars Nises (C)  X   

19.  Johan Hed (C)  X   

20.  Joakim Linder (MOP)  X   

21.  Ingvar Niilimaa (MOP)  X   

22.  Kjell Lindkvist (MOP) Hans Jansson (MOP) X   

23.  Naima Trogen (MOP)  X   

24.  Jöns Marie Lund (MOP)  X   

25.  Anders Ossmyr (MOP)  X   

26.  Hans-Åke Guth (MOP) Leif Halvarsson (MOP) X   

27.  Tomas Norell (MOP)  X   

28.  Pär Dalkvist (SD)  X   

29.  Bror Markus (SD) Therése Mörk (SD) X   

30.  Jack Gottling (SD)  X   

31.  Ingemar Björn (SD)  X   

32.  Krister Eriksson (SD)  X   

33.  Malin Höglund (M)  X   

34.  Per Ericson (M)  X   

35.  Carina Jannesson Sjöberg (M) Håkan Ryss (M) X   

36.  Maja Ryss (M)  X   

37.  Joakim Turesson (M)  X   

38.  Gunnar Israelsson (V)   X  

39.  David Örnberg (V)   X  

40.  Johan Lithén (KD)  X   

41.  Lennart Sacrédeus (KD)  X   

   29 12 0 
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§ 192 MK KS 2022/00452-2 

 

Program för insyn och uppföljning av verksamhet som bedrivs 
av privata utförare, mandatperioden 2023-2026 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar program för insyn och uppföljning av verksamhet som bedrivs 
av privata utförare för mandatperioden 2023-2026. 

Sammanfattning av ärendet 
En kommun får enligt kommunallagen lämna över verksamhet till en privat utförare. 
Kommunfullmäktige ska med anledning av det anta ett program med mål och riktlinjer 
för sådana kommunala angelägenheter som utförs av en privat utförare inför varje ny 
mandatperiod.  
 
Med programmet ska kommunen säkerställa allmänhetens insyn i den verksamhet som 
lämnats över. Programmet avser all verksamhet som kommunen upphandlar och som 
tydligt riktar sig till och rör medborgarna. Syftet med programmet är att frågor om 
uppföljning och insyn ska lyftas till en politisk strategisk nivå för att där lägga fast 
grundkrav, omfattning, struktur och ansvar samt krav på återkoppling till brukare och 
allmänhet.  
 
I förslaget till program för insyn och uppföljning av den verksamhet som bedrivs av 
privata utförare för mandatperioden 2023-2026, har det som föreslås tas bort strukits 
över och det som föreslås läggas till kursiverats.  

Beslutsunderlag 
Program för insyn och uppföljning av verksamhet som bedrivs av privata utförare, 
mandatperioden 2023-2026 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige antar program för insyn och uppföljning av verksamhet som bedrivs 
av privata utförare för mandatperioden 2023-2026. 

Yrkande 
Joakim Turesson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sändlista 
Samtliga nämnder 
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§ 193 MK KS 2022/00480-2 

 

Utökad e-arkivsamverkan 

Beslut 
Ärendet utgår ur dagordningen.  

Sammanfattning av ärendet 
Dalakommunerna har sedan december 2018 en avtalssamverkan om e-arkiv och ett 
gemensamt upphandlat e-arkivsystem. Stödfunktionen i dalakommunernas samverkan, E-
arkivcentrum Dalarna, har tillsammans med Hälsinglands kommuner: Bollnäs, 
Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, Ovanåker, samt Sandvikens och Nora kommuner, 
diskuterat möjligheten för dessa att ansluta sig till dalakommunernas modell för 
samverkan.  
 
Förslag om e-arkivsamverkan förutsätter att befintlig modell för e-arkivarbetet fortsatt 
gäller, med en gemensam lösning för bevarande av digital information, en central 
förvaltningsorganisation och lokala organisationer i varje kommun. Systemet för 
bevarande ägs och förvaltas av den centrala organisationen som tillhandahålls av Säters 
kommun som värdkommun. Funktionen som arkivmyndighet behålls i resp. kommun. 
Systemet för bevarande anskaffas som en standardprodukt genom upphandling. 
 
Ingen ny förstudie har genomförts utan förutsättning till samverkan är att intresserade 
parter ansluter sig till dalakommunernas befintliga modell för e-arkivsamverkan. 
Samverkanssamtal har ägt rum under maj-september 2022 där samtliga nya kommuner 
har fått information om dalakommunernas samverkansform, organisation och sätt att 
arbeta.  
 
Om dalakommunernas befintliga samverkan kring e-arkiv utökas med ytterligare sju 
kommuner ges en mer kostnadseffektiv verksamhet, mer kunskapsutbyte mellan 
kommuner samt enklare att rekrytera specialkompetens till stödfunktionen. 

Beslutsunderlag 
Förslag till avsiktsförklaring 
Kalkyl utökad samverkan 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktig föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige beslutar att Mora kommun ställer sig bakom förslaget om utökad e-
arkivsamverkan. 

Sändlista 
Kanslienheten 
E-arkivcentrum Dalarna 
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§ 194 MK KS 2022/00549-1 

 

Omorganisation av ekonomer 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunens ekonomresurser från och med januari 2023 
organiseras i ekonomienheten genom att ekonom och controller i socialförvaltningen, 
ekonom i för- och grundskoleförvaltningen samt ekonom i teknik- och 
serviceförvaltningen flyttas till ekonomienheten. 

Sammanfattning av ärendet 
Mora kommun har idag en central ekonomienhet organiserad i 
kommunstyrelseförvaltningen, en ekonom och en controller som är placerade i 
socialförvaltningen, en ekonom som är placerad i för- och grundskoleförvaltningen, en 
ekonom som är placerad i teknik- och serviceförvaltningen. Det finns även en koordinator 
som är placerad i miljö- och byggnadsförvaltningen och en koordinator i it-enheten. De 
båda koordinatorstjänsterna är kombinationstjänster och inte renodlade ekonomtjänster. 
 
I syfte att skapa bättre förutsättningar för att skapa en mer hållbar organisation för 
ekonomi och ett enhetligt arbetssätt bör alla renodlade ekonomresurser samlas i den 
centrala ekonomienheten från och med 2023-01-01. Övriga två kombinationstjänster ska 
utredas ytterligare under första kvartalet 2023 inför en eventuell flytt till den centrala 
ekonomienheten. 
 
Överflyttning av medel för ekonomtjänsterna behandlas i reviderad kommunplan 2023.  

Beslutsunderlag 
Organisationsschema ekonomienheten 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunens ekonomresurser från och med januari 2023 
organiseras i ekonomienheten genom att ekonom och controller i socialförvaltningen, 
ekonom i för- och grundskoleförvaltningen samt ekonom i teknik- och 
serviceförvaltningen flyttas till ekonomienheten. 

Yrkande 
Rose-Mari Bogg (C), Lennart Sohlberg (S) och Johan Lithén (KD) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Sändlista 
Socialchef 
För- och grundskolechef 
Teknik- och servicechef 
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§ 195 MK KS 2020/00476-3 

 

Besvarande av motion om att flytta skjutbanan på Tuvan 

Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 
David Örnberg (V) har lämnat en motion till fullmäktige om att skjutbanan på området 
Tuvan ska flyttas. Motionären anger att Mora kommun behöver växa och att platsen för 
skjutbanan hindrar en expansion på området.  
 
Skjutbanans placering har varit föremål för diskussion under många år men inte resulterat 
i en ny plats. Med anledning av platsens läge har kommundirektören lämnat ett uppdrag 
till förvaltningen om att undersöka och inleda en dialog med skyttegillet om en alternativ 
lokalisering av skjutbanan.  
 
Kommunen har sedan en tid inlett och har en bra dialog med skyttegillet där det råder 
samförstånd i frågan om skjutbanans placering.  
 
Fullmäktige föreslås med förklaringen om att en dialog om en alternativ plats för 
skjutbanan pågår, se motionen som besvarad.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2020-10-21  

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.  

Yrkande 
Gunnar Israelsson (V), Nice Mattsson (S), David Örnberg (V), Gösta Frost (S) och Bigitta 
Sohlberg (S) yrkar bifall till motionen.  

Anna Hed (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Propositionsordning 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på 

kommunstyrelsens förslag till beslut och på att motionen ska bifallas, varvid det först 

nämnda förklaras bifallet. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.  

Reservation 
Gunnar Israelsson (V), David Örnberg (V) och Bigitta Sohlberg (S) reserverar sig mot 

beslutet.  

Sändlista 
- 
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§ 196 MK KS 2020/00559-3 

 

Besvarande av motion om beredskapsplan gällande 
översvämningsrisker 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige avslår motionens första att-sats.  
2. Bifaller motionens andra att-sats på så sätt att det juridiska ansvaret för skador 

orsakade av översvämning ska utredas.  
3. Bifaller motionens tredje att-sats på så sätt att behovet av en genomförandeplan 

för invallning av översvämningshotade bebyggda markområden undersöks.  
4. Slutsatserna av vad som framkommer av motionens andra och tredje att-satser ska 

redovisas till fullmäktige senast vid utgången av 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
David Örnberg (V) har lämnat en motion till fullmäktige om en beredskapsplan gällande 
översvämningsrisker. Motionären efterlyser en tydligare information till allmänheten för 
markområden med risk för översvämning inför en bygglovsprövning. Motionären 
efterlyser även att en åtgärdsplan tas fram för invallning av markområden med bebyggelse 
som är översvämningshotade samt att kommunens juridiska ansvar vid en eventuell 
översvämning utreds. 
 
Vad avser förslaget om ett förtydligande krav för byggnation på mark nära riskområden 
med översvämning, så har kommunen ett tydligt ansvar i stadsplaneringen, att det ska tas 
hänsyn till översvämningsrisker och arbetas förebyggande med översvämningar. I 
översiktsplanen visas den bedömda risken för skador på bebyggelse som kan följa av en 
översvämning. Som exempel finns det ett avsnitt om översvämningsrisker i både den 
fördjupade översiktsplanen för Mora tätort och i översiktsplanen.  

 
Prövningen av bygglov inom och utanför detaljplan skiljer sig åt. Vid prövning inom 
detaljplan genomförs ingen lämplighetsbedömning eftersom bedömningen redan skett i 
samband med att detaljplanen togs fram. Vid bygglov utanför detaljplan och 
områdesbestämmelser ska en lokaliseringsprövning göras. Prövningen om det är lämpligt 
med hänsyn till översvämning kan Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB, 
översvämningskarteringar utgöra underlag. Uppgifterna om vilka områden som löper risk 
för översvämning är även publika för allmänheten genom MSB:s översvämningsportal 
samt genom Mora kommuns kommunkarta som finns på kommunen webbplats.  
 
Ansvarsfrågan för skador som orsakats av översvämning är snårigt men ligger primärt på 
fastighetsägaren genom det egna ansvaret att skydda sin egendom. Det är ett ansvar som 
åvilar fastighetsägaren även vid en naturolycka som översvämning. Frågan om 
skadeståndsansvar behöver däremot belysas ytterligare. 
 
Förslaget om att utarbeta en genomförandeplan för invallning av översvämningshotade 
områden som är bebyggda är inte helt okomplicerad. Det behöver bland annat undersökas 
om det finns risker med invallning och ifall det finns risk med att invallning håller kvar 
vatten om något går fel. Även detta område behöver undersökas vidare.  
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Fullmäktige föreslås avslå motionens första att-sats med anledning av att kommunen i sitt 
arbete planerar och beslutar i enlighet med det som efterfrågas. Motionens andra och 
tredje att-sats har ett behov av att belysas ytterligare, varpå dessa föreslås lämnas som ett 
uppdrag till kommunstyrelseförvaltningens säkerhetssamordnare att utreda. Resultatet av 
utredningarna ska lämnas till fullmäktige senast vid utgången av 2023. 

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2020-12-14 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

1. Kommunfullmäktige avslår motionens första att-sats.  
2. Bifaller motionens andra att-sats på så sätt att det juridiska ansvaret för skador 

orsakade av översvämning ska utredas.  
3. Bifaller motionens tredje att-sats på så sätt att behovet av en genomförandeplan 

för invallning av översvämningshotade bebyggda markområden undersöks.  
4. Slutsatserna av vad som framkommer av motionens andra och tredje att-satser ska 

redovisas till fullmäktige senast vid utgången av 2023.  

Yrkande 
Gunnar Israelsson (V) yrkar att motionens ska bifallas.  

Propositionsordning 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på 

kommunstyrelsens förslag till beslut och på att motionen ska bifallas, varvid det först 

nämnda förklaras bifallet. Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag 

till beslut.  

Reservation 
Gunnar Israelsson (V) och David Örnberg (V) reserverar sig mot beslutet.  

Sändlista 
- 
  



 

PROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2018-2022 
Sammanträdesdatum: 2022-12-19 
Dokument nr: MK KS 2018/00392-171 

34(57) 

 

  
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

§ 197 MK KS 2021/00207-3 

 

Besvarande av motion om laddningspark vid Strandenområdet 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Sammanfattning av ärendet 
Pär Dalkvist (SD) har lämnat in en motion till fullmäktige om att kommunen ska anlägga 
en laddningspark på Strandenområdet. Motionären redogör för att platsen kan användas 
som en rastplats och vill att Mora kommun verkar för att en parkering och laddningspark 
anläggs på området. Motionären föreslår att kommunen planerar och planlägger området 
för en parkering med laddstationer. 
 
Fullmäktige beslutade i april att lämna ett uppdrag till kommunstyrelsen att påbörja en 
planläggning på Strandenområdet för en 7–9 skola med idrottshall på området. Arbetet 
med detaljplanen pågår och är planerad att antas under det fjärde kvartalet 2024.  
 
Kommunen bedriver ett arbete för en laddpark för elbilar men på annan plats än den 
motionären pekat ut. Vid parkeringsytan nedanför Tingshuset planeras det för cirka 35 
platser för laddning av elbilar vilka arrenderats ut till två externa aktörer. Laddparkens 
exakta utformning kommer stå klart först när genomfartsarbetet för den aktuella sträckan 
är klar.  
 
Fullmäktige föreslås avslå motionen med anledning av fullmäktiges uppdrag till 
kommunstyrelsen att planlägga området pågår samt att det redan pågår ett projekt med 
en laddpark vid parkeringsytan nedanför Tingshuset.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2021-05-04 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Yrkande 
Martin Ehnrot (S), David Örnberg (V), Maja Ryss (M), Anna Hed (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.   

Pär Dalkvist (SD) yrkar att motionen ska bifallas. 

Propositionsordning 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på 
kommunstyrelsens förslag till beslut och på yrkande att motionen ska bifallas, varvid det 
först nämnda förklaras bifallet. Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Reservation 
Pär Dalkvist (SD), Jack Gottling (SD), Ingemar Björn (SD), Krister Eriksson (SD) och 
Therése Mörk (SD) reserverar sig mot beslutet.  
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Sändlista 
- 
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§ 198 MK KS 2021/00489-3 

 

Besvarande av motion om att stoppa kommunala 
subventioner till AB Dalaflyget 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Sammanfattning av ärendet 
David Örnberg (V) har lämnat en motion till fullmäktige om att Mora kommun ska 
upphöra med subventioner till Dalaflyget AB. Förslaget motiveras med att flygplatsens 
verksamhet sedan linjetrafiken till Arlanda och Ängelholm upphörde nu i huvudsak består 
av samhällsviktig flygverksamhet. Som skäl för förslaget anges att det inte är ekonomiskt 
försvarbart att i kommunal regi driva en förlustverksamhet som flygplatsen innebär, och 
att den istället bör finansieras av de aktörer som har intresset av att hålla den öppen.  
 
Mora kommun har sedan linjetrafiken till och från Arlanda upphörde aktivt arbetat för att 
den ska återuppstå. Arbetet har gett resultat genom att Trafikverket i utredningen om 
upphandling av flygtrafik från oktober 2023, föreslagit allmän trafikplikt på sträckan 
Mora-Arlanda. Beslutet om allmän trafikplikt till och från Mora kommer generera ökade 
intäkter och reducera behovet av kommunens ägartillskott, samtidigt som det kommer 
föra med sig fördelar som ökad tillgänglighet och attraktivitet för Mora med närliggande 
orter.  
 
Den kommunala medfinansieringen utifrån årsbokslutet 2021 resulterade i för Mora 
kommun en nettokostnad på 3,6 miljoner kronor. Det pågår ett arbete med att den statliga 
finansieringen ska öka, vilket skulle innebära att behovet av medfinansiering från ägarna 
minskar ytterligare vid ett positivt besked. Bland annat har ett yttrande lämnats till den 
flygplatsutredning som genomförs av infrastrukturdepartementet.  
 
Fullmäktige föreslås avslå motionen då förutsättningarna som angavs som skäl vid 
inlämnandet av motionen ändrats. Utöver de positiva fördelarna linjetrafiken för med sig, 
så för flygplatsen med sig en nytta för sjukvården genom ambulansflyget, samt att 
flygplatsen i nutid utsetts till en av Sveriges 27 beredskapsflygplatser.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2021-11-23 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Yrkande 
Gunnar Israelsson (V) yrkar att motionen ska bifallas.  

Per Ericson (M), Ingvar Niilimaa (MOP), Anna Hed (C) och Lennart Sohlberg (S) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.   
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Propositionsordning 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på 

kommunstyrelsens förslag till beslut och på yrkande om att bifalla motionen, varvid det 

först nämnda förklaras bifallet. Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Sändlista 
- 
  



 

PROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2018-2022 
Sammanträdesdatum: 2022-12-19 
Dokument nr: MK KS 2018/00392-171 

38(57) 

 

  
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

§ 199 MK KS 2021/00525-3 

 

Besvarande av motion om industrimark i byar 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Sammanfattning av ärendet 
David Örnberg (V) har lämnat en motion till fullmäktige om att industrimark ska plan-
läggas i kommunens byar. Motionären föreslår att detaljplanearbetet för industrimark ska 
omfatta de byar som är upptagna i Landsbygdsprogrammet, och att det ska vara en 
prioriterad fråga, samt att det sker efter behov i de mindre byarna. Förslaget motiveras 
med att det ska vara möjligt att starta och bedriva en näringsverksamhet i byarna och att 
de arbetstillfällen som skapas bidrar till att göra byarna mer attraktiva.  
 
Mora kommun har ingen invändning till motionärens förslag som följer resonemanget i 
Landsbygdsprogrammets stycke om näringslivsutveckling. Där anges att om det ska vara 
hållbart att leva på landsbygden så behöver invånarna möjligheter till en inkomst, vilket 
för många i landsbygden innebär att bedriva företag.    
 
Mora kommun bedriver ett aktivt planeringsarbete för att ta fram mer industrimark inom 
kommunen. Den mark som primärt eftersöks är av strategisk placering och där näringen 
bedöms vilja etablera sin verksamhet på.  
 
Den prioriterade frågan bör vara att möjliggöra för ökad verksamhet inom kommunen i 
sin helhet. Arbetet med att ta fram och planlägga mark bör vara styrd utifrån behov och 
efterfrågan. Resurserna bör därför användas där de bedöms göra mest nytta och för sådan 
mark där näringen bedöms ha ett intresse för en etablering.  
 
Fullmäktige föreslås avslå motionen då det är behovet utifrån platsens möjlighet till en 
etablering som bör vara prioriterad.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2021-12-21 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkande 
David Örnberg (V) yrkar att motionen ska bifallas. 

Håkan Ryss (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Propositionsordning 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på 

kommunstyrelsens förslag till beslut och på yrkande att motionen ska bifallas, varvid det 

först nämnda förklaras bifallet. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
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Reservation 
David Örnberg (V) Gunnar Israelsson (V) reserverar sig mot beslutet.  

Sändlista 
- 
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§ 200 MK KS 2021/00526-3 

 

Besvarande av motion om odling på kommunal mark 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige anser motionens första, andra och tredje att-satser som 

besvarade. 
2. Motionens fjärde och femte att-sats avslås.  

Sammanfattning av ärendet 
David Örnberg (V) har lämnat en motion till fullmäktige om att möjliggöra för odling på 
kommunal mark. Motionären föreslår att kommunen ska undersöka möjligheten till, och 
upplåta en del av kommunens mark till odlingslotter och främst i områden där 
flerfamiljsfastigheter finns. Motionären föreslår även att kommunen ska initiera ett 
bildande av en odlarförening och upprätta riktlinjer för hur marken får brukas. Förslagets 
motiveras bland annat med att lokal odling bidrar till ökad grad av självförsörjning och 
bidrar positivt till den biologiska mångfalden.  
 
I Mora kommun finns det kolonilotter inom Morastrand AB:s bestånd på områdena Tuvan 
och Tomtebo. Morastrand AB ser en vidare möjlighet till lokal odling inom befintliga 
bostadsområden, om det initieras och ansvaras av en lokal styrelse för 
hyresgästföreningen eller av en lokal arbetsgrupp inom bostadsområdet.  
 
Mora kommun har i den fördjupade översiktsplanen för Mora tätort, vilken antogs av 
fullmäktige i november 2021, berört ökade möjligheter till odling för medborgarna. I den 
fördjupade översiktsplanen har det i kapitlet för grönstruktur angetts att medborgarna ska 
ha ett gott utbud av grönområden och angett att kommunen ser det som positivt med 
odling nära bostäderna. Med det föreslås ett område i Morkarlby samt ett i 
Kanadaområdet som möjliga för koloniodling.  
 
Förslaget är att motionens första, andra och tredje att-sats anses besvarade mot bakgrund 
av sammanfattningen ovan och att motionens fjärde och femte att-sats avslås.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2021-12-21 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 

1. Kommunfullmäktige anser motionens första, andra och tredje att-satser som 
besvarade. 

2. Motionens fjärde och femte att-sats avslås.  

Yrkande 
Gunnar Israelsson (V) yrkar, med bifall ifrån David Örnberg (V) och Gunnar Nilsson (S), 

att motionens 1:a, 2:a, 3:e och 5:e att-sats ska bifallas.  

Propositionsordning 
Ordförande förklarar överläggningen avslutad och ställer proposition på 

kommunstyrelsens förslag till beslut och på yrkande om att motionens 1:a, 2:a, 3:e och 5:e 
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att-sats ska bifallas, varvid det först nämnda förklaras bifallet. Kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservation 
Gunnar Israelsson (V), David Örnberg (V), Anna Bength (S), Lennart Sohlberg (S), Nice 

Mattsson (S), Martin Ehnrot (S), Anna-Carin Rydstedt (S), Gunnar Nilsson (S),  

Bigitta Sohlberg (S), Emma Pers (S), Gösta Frost (S) och Karolina Treson (S) reserverar 

sig mot beslutet.  

Sändlista 
- 
  



 

PROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2018-2022 
Sammanträdesdatum: 2022-12-19 
Dokument nr: MK KS 2018/00392-171 

42(57) 

 

  
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

§ 201 MK KS 2022/00571-2 

 

Begäran om ändrad borgen för Inlandsbanan AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för Inlandsbanan AB:s 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 4 831 781 kronor, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. 

Sammanfattning av ärendet 
Under 2019 togs styrelsebeslut om att förvärva motorvagnar till Inlandsbanan AB:s 
dotterbolag Inlandståget AB. Affären genomfördes därefter enligt beslut men på grund av 
pandemin och senare även kriget i Ukraina försenades och fördyrades ombyggnationen av 
motorvagnarna i Polen.  
 
De ökade kostnaderna har försatt Inlandståget AB i ekonomiska svårigheter vilket ledde 
till att moderbolaget begärde ett aktieägartillskott från ägarkommunerna under 2022. För 
att undvika och säkerställa att inget nytt likviditetsbehov uppstår framöver har styrelsen i 
Inlandsbanan AB beslutat att överföra ägandet av de nya motorvagnarna från 
dotterbolaget till moderbolaget. På så sätt hamnar lån och tillhörande kostnader för de 
nya motorvagnarna i en starkare balansräkning där det statliga anslaget dessutom 
ytterligare förstärker ekonomin i form av ett förhöjt årligt bidrag från och med 2023. 
 
Fordonen syftar fortsatt till att skapa nya förutsättningar för ökad persontrafik kopplat till 
Inlandsbanan. I och med att ägandet av persontågen läggs över på Inlandsbanan AB 
kommer dessa fortsättningsvis hyras ut till operatörer som bedriver själva trafiken.  
 
I samråd med Kommuninvest begär nu Inlandsbanan AB att respektive fullmäktige 
snarast fattar ett beslut i linje med vad som beskrivits. Beslutet ska vara utan specifika 
villkor och därmed lika för alla borgenärer, enligt krav från Kommuninvest.  
 
På likviddagen i början av 2023 kommer det nya borgensåtagandet ersätta det gamla men 
till ett justerat lägre belopp, då avbetalningar genomförts sedan upprättandet av det 
tidigare borgensåtagandet. 

Beslutsunderlag 
Inlandsbanan AB, begäran om ändrad borgen, daterad 2022-12-02 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige föreslås besluta: 
Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för Inlandsbanan AB:s 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 4 831 781 kronor, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. 

Sändlista 
Inlandsbanan AB 
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§ 202  

 

Ajournering 

Beslut 
Sammanträdet ajourneras kl. 22:35-22:50. 
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§ 203 MK KS 2022/00394-1 

 

Val av ledamöter och suppleanter till Moravatten AB:s styrelse 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige utser sju ledamöter och sju suppleanter till Moravatten AB:s 

styrelse för mandatperioden 2023-2026: 

Ledamöter 
Leif Halvarsson (MOP) 
Arne Grahn (C) 
Gösta Frost (S) 
Tomas Norell (MOP) 
Lotta Jonsson (M) 
Olle Erlands (S) 
Henrik Nyberg (SD) 

Suppleant 
Göran Eriksson (C) 
Anders Pettersson (C) 
Bengt Larsson (MOP) 
Johan Bälter (M) 
Johan Arkeberg (S)  
David Örnberg (V) 
Ingmar Husman (SD) 

2. Till ordförande utses Leif Halvarsson (MOP). 
3. Till 1:e vice ordförande utses Arne Grahn (C). 
4. Till 2:e vice ordförande utses Gösta Frost (S) 
5. Beslutet gäller tiden från bolagets stämma som följer närmast efter det att val till 

kommunfullmäktige förrättats fram till slutet av den årsstämma som följer efter 
nästa val till kommunfullmäktige. 

Sändlista 
Moravatten AB 
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§ 204 MK KS 2022/00395-1 

 

Val av ledamöter och suppleanter till Nodava AB:s styrelse 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer tre ledamöter och tre suppleanter till Nodava AB:s 

styrelse för mandatperioden 2023-2026: 

Ledamöter 
Arne Grahn (C) 
Leif Halvarsson (MOP) 
Gösta Frost (S) 

Suppleant 
Tomas Norell (MOP) 
Lotta Jonsson (M) 
Olle Erlands (S) 

2. Beslutet gäller tiden från bolagets stämma som följer närmast efter det att val till 
kommunfullmäktige förrättats fram till slutet av den årsstämma som följer efter 
nästa val till kommunfullmäktige. 

Sändlista 
Nodava AB 
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§ 205 MK KS 2022/00385-2 

 

Val av 1:e och 2:e vice ordförande i den gemensamma 
gymnasienämnden 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer Anders Rosell (S), efter nominering från Orsa 

kommun, till 1:e vice ordförande och Henrik Skottheim (C), efter nominering från 
Älvdalens kommun, till 2:e vice ordförande i gemensamma gymnasienämnden. 

2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige 2022-11-28 valde ledamöter, ersättare och ordförande till den 
gemensamma gymnasienämnden.  
 
Posterna som ordförande, 1:e och 2:e vice ordförande roterar per mandatperiod mellan de 
deltagande kommunerna och Mora kommun ska bekräfta Orsa kommuns val av 1:e vice 
ordförande och Älvdalens kommuns val av 2:e vice ordförande genom att göra samma val.  

Beslutsunderlag 
- 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer NN (P), efter nominering från Orsa kommun, till 1:e 

vice ordförande och NN (P), efter nominering från Älvdalens kommun, till 2:e vice 
ordförande i gemensamma gymnasienämnden. 

2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01.  

Sändlista 
Älvdalens kommun 
Orsa kommun 
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§ 206 MK KS 2022/00386-2 

 

Val av 1:e vice ordförande i gemensam miljö- och 
byggnadsnämnd 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer Per-Erik Wiik (C), efter nominering från Orsa 

kommun, till 1:e vice ordförande i gemensam miljö- och byggnadsnämnd. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige 2022-11-28 valde ledamöter, ersättare, ordförande och 2:e vice 
ordförande till gemensam miljö- och byggnadsnämnd.  
 
Posterna som ordförande, 1:e och 2:e vice ordförande roterar per mandatperiod mellan de 
deltagande kommunerna och Mora kommun ska bekräfta Orsa kommuns val av 1:e vice 
ordförande genom att göra samma val.  

Beslutsunderlag 
- 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer NN (P), efter nominering från Orsa kommun, till 1:e 

vice ordförande i gemensam miljö- och byggnadsnämnd. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01. 

Sändlista 
Orsa kommun 
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§ 207 MK KS 2022/00387-2 

 

Val av ordförande i gemensamma servicenämnden i Älvdalen 

Beslut 
Ärendet utgår ur dagordningen.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige 2022-11-28 valde ledamöter, ersättare och vice ordförande till den 
gemensamma servicenämnden i Älvdalen.  
 
Uppdragen som ordförande och vice ordförande roterar per mandatperiod mellan 
kommunerna med ordningsföljden Älvdalen, Mora, Orsa och Mora kommun ska bekräfta 
Älvdalens kommuns val av ordförande genom att göra samma val.  

Beslutsunderlag 
- 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer NN (P), efter nominering från Älvdalens kommun, till 

ordförande i den gemensamma servicenämnden i Älvdalen. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01. 

Sändlista 
Älvdalens kommun 
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§ 208 MK KS 2022/00388-2 

 

Val av vice ordförande i gemensamma servicenämnden i Mora 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer Mikael Thalin (C), efter nominering från Orsa 

kommun, till vice ordförande i den gemensamma servicenämnden i Mora. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige 2022-11-28 valde ledamöter, ersättare och ordförande till den 
gemensamma servicenämnden i Mora.  
 
Uppdragen som ordförande och vice ordförande roterar per mandatperiod mellan 
kommunerna och Mora kommun ska bekräfta Orsa kommuns val av vice ordförande 
genom att göra samma val.   

Beslutsunderlag 
- 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer NN (P), efter nominering från Orsa kommun, till vice 

ordförande i den gemensamma servicenämnden i Mora. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01. 

Sändlista 
Orsa kommun 
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§ 209 MK KS 2022/00390-2 

 

Val av vice ordförande i gemensamma nämnden för social 
myndighetsutövning 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer Anneli Eriksson (S), efter nominering från Orsa 

kommun, till vice ordförande i gemensamma nämnden för social 
myndighetsutövning. 

2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01. 

Sammanfattning av ärendet 
Uppdragen som ordförande och vice ordförande roterar per mandatperiod mellan 
kommunerna med ordningsföljden Mora, Orsa, Älvdalen. För mandatperioden 2023-2026 
är Mora kommuns ledamot tillika ordförande i nämnden och Mora kommun ska bekräfta 
Orsa kommuns val av vice ordförande genom att göra samma val. 

Beslutsunderlag 
- 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer NN (P), efter nominering från Orsa kommun, till vice 

ordförande i gemensamma nämnden för social myndighetsutövning. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-01-01. 

Sändlista 
Orsa kommun 
  



 

PROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2018-2022 
Sammanträdesdatum: 2022-12-19 
Dokument nr: MK KS 2018/00392-171 

51(57) 

 

  
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

§ 210 MK KS 2022/00393-2 

 

Val av suppleant till Morastrand AB:s styrelse 

Beslut 
Kommunfullmäktige lämnar uppdraget vakant.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige 2022-11-28 valde ledamöter och suppleanter till Morastrand AB:s 
styrelse men ett uppdrag som suppleant lämnades vakant.  

Beslutsunderlag 
- 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige väljer NN (S) till suppleant i Morastrand AB:s styrelse. 
2. Den styrelse som valts för Morastrand AB väljs tillika till styrelse för Mora 

kommunfastigheter AB, under förutsättning att kommunfullmäktige framgent 
antar bolagsordning för Mora kommunfastigheter AB. 

3. Beslutet gäller tiden från bolagsstämman som följer närmast efter det att val till 
kommunfullmäktige förrättats fram till slutet av den bolagsstämma som följer 
efter nästa val till kommunfullmäktige.  

Sändlista 
Morastrand AB 
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§ 211 MK KS 2022/00575-2 

 

Val av suppleant till Morastrand AB:s styrelse 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelse från Emma Pers (S). 
2. Till suppleant i Morastrand AB:s styrelse väljs Martin Ehnrot (S). 
3. Beslutet gäller fram till bolagsstämma 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Emma Pers (S) har avsagt sig uppdraget som suppleant i Morastrand AB:s styrelse och 
kommunfullmäktige har att välja hennes ersättare. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelse från Emma Pers (S). 
2. Till suppleant i Morastrand AB:s styrelse väljs Martin Ehnrot (S).  
3. Beslutet gäller fram till bolagsstämma 2023. 

Sändlista 
Morastrand AB 
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§ 212 MK KS 2022/00576-2 

 

Val av revisor 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelse från Ronny Kansell (MOP). 
2. Till revisor, för mandatperioden 2023-2026, väljs Stefan Rapp (MOP).  
3. Till revisor, för kvarvarande ansvar från mandatperioden 2019-2022, väljs Stefan 

Rapp (MOP). 
4. Till lekmannarevisor till kommunens förvaltade fonder väljs Stefan Rapp (MOP). 
5. Till ersättare för lekmannarevisor i Svea och Karl Lärkas stiftelse väljs Stefan Rapp 

(MOP).  
6. Till suppleant för lekmannarevisor till Norra Dalarnas samordningsförbund, 

Finsam, väljs Stefan Rapp (MOP).  
7. Beslut punkt 2-6 gäller från och med 2023-01-01. 
8. Till lekmannarevisor till Morastrand AB väljs Stefan Rapp (MOP). 
9. Till lekmannarevisor till Moravatten AB väljs Stefan Rapp (MOP). 
10. Till suppleant för lekmannarevisor till Nodava AB väljs Stefan Rapp (MOP).  
11. Till suppleant för lekmannarevisor till AB Dalaflyget väljs Stefan Rapp (MOP).  
12. Till suppleant för lekmannarevisor till Siljansutbildarna AB väljs Stefan Rapp 

(MOP).  
13. Beslut punkt 8-12 gäller tiden från bolagets stämma som följer närmast efter det 

att val till kommunfullmäktige förrättats fram till slutet av den årsstämma som 
följer efter nästa val till kommunfullmäktige. 

Sammanfattning av ärendet 
Ronny Kansell (MOP) har avsagt sig uppdragen som revisor varför kommunfullmäktige 
har att göra omval.  

Beslutsunderlag 
Avsägelse 

Sändlista 
Revisionen 
  



 

PROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 2018-2022 
Sammanträdesdatum: 2022-12-19 
Dokument nr: MK KS 2018/00392-171 

54(57) 

 

  
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

§ 213 MK KS 2022/00556-2 

 

Tekniska nämndens ordförandes besvarande av interpellation 
om snöröjning 

Anna Bength (S) har ställt en interpellation till teknik- och servicenämndens ordförande 
Lars Nises (C). Interpellationen tar upp att det i Mora Cykelstrategi framhålls att det skall 
vara tryggt, snabbt och enkelt att cykla i Mora och att det även gäller vintertid. 
Interpellantens uppfattning är att årets första snöfall var en överraskning för ansvariga i 
Mora kommun, vilket inte stämmer som framgår av följande beskrivning av 
arbetsrutinerna.  
 
Varje vecka hålls en avstämning mellan ansvariga tjänstemän och entreprenörer. 
Information om väderprognos och instruktioner för kommande helg och början på 
kommande vecka skickas ut till entreprenörer och intressenter.  
 
Av strategin framgår det att ”huvudstråken på cykelvägnätet ska snöröjas vid ett snödjup 
på 3–5 cm och halkbekämpning ska ske inom fem timmar. Det övriga cykelvägnätet ska 
snöröjas vid ett snödjup på 6–7 cm och halkbekämpning ska ske inom 24 timmar.”   
 
Strategin är inte ett styrande dokument för snöröjningen utan styrande är de beslut som 
tas utifrån handlingsplanen.   
 
Interpellationen omfattar fem frågor: 

Fråga: Varför plogar inte Mora kommun sina gång- och cykelvägar enligt den strategi 
som tagits (3 cm inom 5 timmar)?  

Svar: Mora kommun snöröjer vid 3 cm blöt snö samt 5 cm torr snö som riktvärden. 
Men det finns många andra faktorer att ta hänsyn till exempel luft- och 
marktemperatur, daggpunkt, snöfallets förväntade längd, hur ihållande snöfallet 
är samt ekonomiska ramar. Dessa avvägningar görs av tjänstepersoner i samråd 
med entreprenörer.  

Fråga: Om syftet med cykelstrategin är att fler ska cykla, och det finns en medvetenhet 
angående snöröjning och vintercykling, varför uppmuntrar inte Mora kommun 
vintercykling genom att faktiskt prioritera snöröjningen, enligt sin egen 
strategi?  

Svar:  GC-vägar är prioriterade för kommunen men bor man i Mora är det naturligt 
med vintervägbanor under vintertid. Cykelstrategin föreskriver inte snöfria 
vägbanor vintertid utan vi kommer att ha vintervägbanor och ändå uppfylla 
strategi och riktlinjer.  

Fråga: När kommer skyltningen enligt strategin att äga rum?  

Svar:  Ett arbete med att se över skyltningen har påbörjats av teknik- och 
serviceförvaltningen. Då byggnation av genomfart Mora pågår där även gång- 
och cykelvägnätet byggs ut så styrs mycket av skyltningen av detta. Under 2023 
kommer skyltning att kompletteras då etapp 1 är färdigställd. 
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Fråga: När kommer Mora kommun att testa saltsopning enligt strategin, på 
huvudstråken?  

Svar:  Erfarenheter från kommuner som testat metoden är inte enbart positiva och 
metoden har inte fått den spridning som förespråkarna trodde. Bland annat 
krävs stora mängder salt som medför negativa konsekvenser och en omfattande 
specialmaskinpark. Mot bakgrund av det och ekonomiska förutsättningar har 
inga beslut fattats om test av saltsopning. 

Fråga:  När kommer Mora kommun skapa den digitala information online angående 
cykelbanornas status?  

Svar:  Vi undersöker olika sätt för att lösa frågan och vi ser att det bästa sättet är att 
använda GPS-utrustning på maskinerna. I nuvarande upphandling kan vi tyvärr 
inte kräva GPS då en av anledningarna till det var att mindre lokala 
entreprenörer skulle ha svårt att lämna anbud. Inför kommande upphandling 
kommer GPS-frågan att vara löst och förutsättningar för digital information på 
till exempel kommunkartan finnas. 
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§ 214  

 

Delgivningar 

1. Brandkåren norra Dalarnas budget och 

verksamhetsplan 2023 

MK KS 2022/00507-2 

2. Länsstyrelsens beslut om ny ersättare för ledamot i 

kommunfullmäktige för Moderaterna 

MK KS 2022/00579-1 

3. Tekniska nämndens besvarande av medborgarförslag 

om muddring av kanal 

MK KS 2022/00339-4 
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§ 215  

 

Kommunfullmäktiges ordförande har ordet 

Kommunfullmäktiges ordförande Lennart Sacrédeus (KD) uppmärksammar och tackar 
följande förtroendevalda på ett särskilt sätt för att ha stått i demokratins och 
kommunmedborgarnas tjänst:   

- Malin Höglund (M) avslutar sitt uppdrag som ordförande i socialnämnden efter 
åtta år,   

- Rose-Mari Bogg (C) avslutar sitt uppdrag som ordförande i för- och 
grundskolenämnden, likaså efter åtta år,   

- Lars Nises (C) avslutar sitt uppdrag som ordförande i teknik- och servicenämnden 
efter sex år, och  

- Berit Olars (C) avslutar sitt uppdrag som ordförande i kultur- och fritidsnämnden 
efter en halv mandatperiod, samtliga dessa vid årsskiftet, samt att  

- Joakim Holback (C) avslutar sitt uppdrag som ordförande i Moravatten AB, efter 
åtta år; vid bolagsstämman till våren.   

Ordföranden understryker avgående ordförandenas ansvarskänsla, uthållighet och viktiga 
bidrag samt gläds över att de samtliga fortsätter som folkvalda, fast nu med andra uppdrag 
i medborgarnas tjänst.  

Året 2022 har präglats av att restriktionerna hävdes efter pandemi covid-19 och den 24 
februari inledde Ryssland en oprovocerad och illegitim invasion av det demokratiska 
grannlandet Ukraina, en invasion som fortgår och som syftar till att göra landet 
obeboeligt.   

Många förtroendevalda och andra morabor mötte upp för att tillsammans med ukrainska 
flyktingar hedra och fira Ukrainas självständighetsdag i Mora den 24 augusti.  

Söndagen den 11 september 2022 genomfördes allmänna och demokratiska val med i 
Mora tydliga skillnader mellan partier och i en god och respektfull anda, något som också 
visade sig i det sätt på vilket de kommunpolitiska förhandlingarna i Mora och valärendena 
i kommunfullmäktige hanterades lugnt och sakligt under hösten.  

I och med dagens sammanträde har det nyvalda Mora kommunfullmäktige mötts redan 
tre gånger och nästa genomförs måndagen 13 februari 2023.    

Ordförande avslutar med att önska alla ett gott nytt år 2023 och att få uppleva en 
fröjdefull jul då barndomens minnen nalkas och får komma tillbaka tillsammans med 
familj och släkt!  

 

1:e vice ordförande Christina Bröms (C) tackar ordförande för fantastiskt härliga 
sammanträden och önskar honom och hans familj en god jul och ett gott nytt år!   

 

 

 


